
Zápis z řádného zasedání kolegia děkana 
Fakulty filozofické Univerzity Pardubice 

ze dne 10. února 2025 
 
Přítomni: 
Mgr. Milan Durňak, Ph.D.; Mgr. Kateřina Korábková, Ph.D.; Ing. Veronika Kovářová; doc. 
Mgr. Jiří Kubeš, Ph.D.; Mgr. Jindra Lavrenčíková; doc. Mgr. Pavel Marek, Ph.D.; Ing. 
Jaroslav Myslivec, Ph.D.; Mgr. Irena Reimannová, Ph.D.; Mgr. Olga Roebuck, Ph.D., M.Litt.; 
Naděžda Tichá; Mgr. et Mgr. František Válek, Ph.D.; Mgr. Lucie Valentinová, Ph.D.; prof. 
PhDr. Petr Vorel, CSc.; Mgr. Anna Zouhar Adamčiková 
 
Omluveni: Mgr. Vladan Hanulík, Ph.D.; Mgr. Ondřej Krása, Ph.D. 
 
1. Informace děkana 
 
1/1 Rozpočet – zatím nejsou známa konkrétní čísla, ale víme o významnějším navýšení financí 
na koeficientu A a K, které je ze strany MŠMT podmíněno navýšením počtu zapsaných 
studentů do prvních ročníků o 3 % (na celé univerzitě). Pro FF to znamená k 31. 10. 2025 
nárůst zapsaných (oproti stavu z k 31. 10. 2024) o 15-20 studentů na celkový počet cca 370-
375 zapsaných prváků (dohromady v bakalářských, magisterských i doktorských 
programech). Tomuto závazku musíme jako fakulta dostát. 
 
1/2 Doktorandi a jejich financování – v rámci koeficientu C je pro FF dojednán nárůst o 518 tis. 
Kč (oproti loňsku). Od září 2025 budou doktorandi v prezenční formě studia (první až čtvrté 
ročníky) dostávat doktorandský příjem ve výši 1,2násobek minimální mzdy (viz novela VŠ 
zákona). Metodiku správy tohoto příjmu ošetří na jaře 2025 univerzitní legislativa. Od roku 
2026 do financování výrazněji vstoupí i graduation rate (GR: úspěšnost dostudování 
doktorandů ve standardní době studia + jeden rok = do pěti let) počítáno za posledních pět let. 
V tomto ukazateli jsme na UPCE nejhorší, momentálně máme GR jen necelých 6 %. Už byla 
přijata opatření v předchozích letech, jak GR zvýšit, přinášejí výsledky právě nyní, ale číslo 
bude stále ještě zatíženo výsledky z předchozích let a bude nás to několik let poškozovat. 
Zásadní je, aby doktorand splnil požadavky studijního programu za čtyři roky, nejpozději na 
konci 4. ročníku vykonal státní závěrečnou zkoušku a v průběhu pátého ročníku odevzdal 
disertaci. Pokud se tak nestane, doktorand i jeho školitel poškozují financování doktorandů na 
fakultě v následujících letech a takovým studentům nebude po dokončení 5. ročníku studia 
přiznáváno žádné mimořádné stipendium. Se změnou financování se pojí rozhodnutí vedení 
FF (po dohodě s vedením ÚHV a KFR) přijmout v roce 2025 maximálně čtyři prezenční 
doktorandy do 1. ročníku (dva na ÚHV a dva na KFR). Přijímací řízení je nově nastaveno tak, 
aby byli přijati jen motivovaní uchazeči s významnými výsledky tvůrčí činnosti již 
z magisterského studia. Školitelé budou v únoru instruováni, aby vedli doktorandy k včasnému 
dokončení disertační práce. 
 
Informace za proděkana Hanulíka 
 
1/3 Vědecké týmy: V pondělí 17. 2. od 13.30 h proběhne v rámci zasedání AS FF představení 
výsledků pěti excelentních vědeckých týmů působících na FF UPCE v letech 2022-2024. 
V úterý 18. 2. proběhne od 10 hod za účasti členů fakultní Komise pro udělování vědeckých 
příznaků hodnocení nových žádostí o zřízení vědeckých týmů (v termínu bylo podáno sedm 
žádostí: 3x KFR, 3x ÚHV a 1x KAA) a o podporu juniorských projektů (podáno pět žádostí: 3x 
KAA, 1x KFR a 1x KSKA). VK se mohou zúčastnit jednání. 
 
1/4 Anglický web FF – trvající neuspokojivý stav je neudržitelný, protože nyní chybí podklady 
a odkazy nutné pro zprávu v rámci hodnocení fakulty v Modulu 3 dle platné metodiky. Vedení 
FF zajistí překlady klíčových informací, ale prosíme o spolupráci VK – nechť zašlou proděkanu 



Hanulíkovi do 14. 3. klíčové informace ze svých českých webových prezentací, které chtějí mít 
na aj webu. 
 
2. Informace proděkana Válka 
 
2/1 Fakultní setkání s paní ombudsmankou se uskuteční v úterý 4. 3. od 10 h (předběžně 
v místnosti A3). Zvažuje se i online připojení. V průběhu LS bude vytvořeno i dotazníkové 
šetření pro studenty FF. Jsme jediná fakulta, která v tomto směru spolupracuje 
s ombudsmankou.  
 
2/2 DOD – přítomno cca 250 uchazečů. Velké poděkování patří Ing. Pražákovi, studentům 
a ambasadorům za zajištění DOD. Je pořízen videozáznam, který již běží na sítích a slouží 
k další propagaci (děkujeme dr. Durňakovi za jeho vytvoření; vše je ke shlédnutí na 
https://www.youtube.com/watch?v=3rJRstP9O3E a 
https://www.youtube.com/watch?v=3NVBmAwQ9gg). 
 
2/3 V letošním roce oslaví UPCE 75 let – UPCE připravuje program možných aktivit, během 
února bude znám předběžný program. Určitě se počítá se srazem absolventů UPCE, a proto 
je nutné zapojení fakult, které si též připraví vlastní část programu. Akce proběhne v sobotu 
7. 6. 2025 a prosíme o spolupráci akademiků.  
 
2/4 Výběrové řízení – nyní probíhá VR na vedoucího katedry KLK. V květnu se předpokládá 
VŘ na VK ÚHV a KVV a na AP KFR (obsazení uvolněného místa za ukončený PP). 
 
2/5 Směrnice Pravidla pro publikační a ediční činnost na FF UPCE – rozeslána k prostudování. 
Drobné připomínky budou zapracovány a směrnice co nejdříve vydána. 
 
Informace za proděkana Hanulíka 
 
2/6 OP JAK Výchova k demokracii – nemůžeme vstupovat do škol a kroužků, musí být 
otevřeno pro veřejnost. Další jednání proběhnou koncem února. Možnost spolupracovat 
s jinými fakultami.  
 
2/7 OP JAK Návraty – příprava projektu; vstupní informace – jedná se o zapojení AP po 
návratu z MD, rodičovské apod.; návrat do 12 měsíců od přerušení; předpoklad 0,5 – 1 úvazek 
na 2 roky; 6 měsíců mobilita, nástup na podzim 2026. Prosíme o sdělení tipů na vhodné 
akademiky/akademičky z FF. 
 
3. Informace tajemnice 
 
3/1 V souladu s ustanoveními zákona č. 458/2000 Sb. bude z důvodu provádění plánovaných 
prací na zařízení distribuční soustavy (ČEZ Distribuce) přerušena dodávka elektrické energie. 
Dodávka bude přerušena ve středu 26. 2. 2025 v době od 7:30 do 15:00 hodin v budově EA 
i EB. Bude vyhlášeno děkanské volno, na EA nesmí být z důvodu BOZP a PO ani zaměstnanci 
– prosím o práci z domova, případně je možné si vzít dovolenou. 
 
3/2 Změna strategie při přípravě projektových rozpočtů – u osobních nákladů dojde k navýšení 
sazeb a současně k meziročnímu růstu, sazby byly sjednoceny pro všechny typy projektů, 
vždy je ale nutné respektovat konkrétní pravidla (limity) dané výzvy. 
 
3/3 Zlepšení zaměstnaneckého benefitu: dojde k navýšení příspěvku na stravování o 20-30 
Kč, bude platné po schválení rozpočtu, tedy od přelomu června/července. 
 
4. Různé 
 

https://eur02.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.youtube.com%2Fwatch%3Fv%3D3rJRstP9O3E&data=05%7C02%7Cjiri.kubes%40upce.cz%7C6074b9210d6741460a7308dd4a9fd55f%7C49307c8db7bd42d1957063cbd63caf1b%7C0%7C0%7C638748772514640683%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJFbXB0eU1hcGkiOnRydWUsIlYiOiIwLjAuMDAwMCIsIlAiOiJXaW4zMiIsIkFOIjoiTWFpbCIsIldUIjoyfQ%3D%3D%7C0%7C%7C%7C&sdata=nVDQ%2FPOo86ZRX5jdeb%2FH5a3pNF%2BVxCDne4I8QkvE9Ao%3D&reserved=0
https://www.youtube.com/watch?v=3NVBmAwQ9gg.


Mgr. Lavrenčíková – AS bude vypisovat doplňkové volby na naší fakultě do obou komor AS 
UPCE z důvodů vyčerpání všech náhradníků. Prosí o šíření informace a zajištění aspoň dvou 
kandidátů z komory studentů a dvou z komory AP. 
 
Pí. Tichá – přiložena tabulka s počty přihlášek v prvním kole přijímacího řízení.  
Podána informace o počtech vylučovaných z 1. ročníků Bc. i Mgr. SP: čísla jsou podobná jako 
loni. 
 
Dr. Valentinová – administrativní zátěž s DPP a DPČ – lidé nechtějí vyplňovat – na základě 
toho přicházíme o přednášky, vyučující, školitele praxí apod. Na jiných VŠ a institucích 
jednoduché formuláře. Tato situace je neúnosná. V diskusi padl návrh na částečné řešení 
tohoto problému – VK mohou probrat s tajemnicí. 
 
Další kolegium se uskuteční 3. 3. od 10 h. 
 
 
 
 
Zapsala: Dita Jančaříková                                              doc. Mgr. Jiří Kubeš, Ph.D.  
V Pardubicích 11. 2. 2025                                                              děkan 
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